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Vážení spoluobčané,

letošní předposlední číslo Informačního zpravodaje se vám dostává do rukou nedlouho 
po ustavujícím zasedání nově zvoleného zastupitelstva obce, které vzešlo z voleb konaných 
23. a 24. září 2022. Děkuji členům zastupitelstva, kterým skončil mandát, za spolupráci 
a odvedenou činnost ve prospěch občanů obce. Členům a členkám nového zastupitelstva 
přeji, aby jim vydržela chuť a elán pro práci při správě naší obce. Určitě budu rád za jejich 
přínosné nápady, které povedou k dalšímu rovnoměrnému rozvoji všech místních částí naší 
sloučené obce. 

Hlavní priorita, která je před námi, je dokončení projektu, vyřízení územního souhlasu, 
stavebního povolení, zajištění financování a zahájení výstavby odkanalizování obce a čis-
tírny odpadních vod (ČOV). Na realizaci tohoto náročného, ale nutného stavebního díla 
záleží další rozvoj naší obce, ale také následné opravy místních komunikací a veřejných 
prostranství. Vážím si podpory a důvěry, kterou jsme ve volbách získali, přijímáme ji 
s pokorou a uvědomujeme si zodpovědnost, kterou máme, a povinnosti, které musíme 
odpracovat a splnit. 

Samozřejmě i při tak velkém investičním záměru, který nás čeká, se budeme snažit 
v rámci možností provést také drobnější stavební akce, které jsou pro občany potřebné 
a nezapomeneme také na důležitou údržbu a opravy stávajícího majetku obce. Budeme 
potřebovat hodně sil a trpělivosti, věřím, že nové zastupitelstvo obce bude jeden tým, který 
po celou dobu čtyřletého volebního období bude mít vůli ke spolupráci.

Na posledním zastupitelstvu obce v minulém volebním období, které se konalo 1. 9. 2022, 
jsme rozhodli o zřízení depozitního účtu Conseq depozitní +, zejména z důvodu vytvoření 
finanční rezervy na neuznatelné výdaje, které budou souviset s blížící se výstavbou oddílné 
kanalizace a ČOV. Zároveň jsme na tento depozitní účet schválili vložení vkladu finančních 
prostředků ve výši 3 000 000,- Kč s poplatkem na dobu neurčitou 0,3 % z vložené částky. 
Jedná se o velmi konzervativně uložené finanční prostředky ve fondu kvalifikovaných 
investorů s momentální výkonností 7,1 %.

Veškeré vklady jsou pojištěné, nástroj funguje na repo operacích ČNB a jedná se tedy 
o extrémně konzervativní nástroj rizikovosti 1 s likviditou 1 – 14 dní, což je výborné pro 
případnou rychlou potřebu finančních prostředků, samozřejmě vše je transparentní.

Také jsme schválili nová pravidla k Motivačnímu a evidenčnímu systému pro odpadové 
hospodářství platná od 1. 10. 2022. Pytle s odpadem se již neváží, ale hodnotí se jejich 
naplněnost, podle které je každému pytli s vytříděným odpadem udělena paušální hodnota 
EKO bodů. Nadále je však povinnost plnit pytle co nejvíce efektivně (šlapat PET lahve 
apod.) Tato změna je pro občany, kteří třídí odpad, výhodná a nám celý proces zjednodušuje 
a zkracuje časovou náročnost hodnocení. Druhou změnou je přechod z čárových kódů 
na barevně rozlišené QR kódy, které nám proces usnadňují, ale už si je nemůžete kopírovat, 
protože je nelze použít opakovaně, takže vždy si nové nechte vytisknout na obecním úřadě.

Závěrem vám přeji co nejvíce úspěšných a hezkých podzimních dnů.
Petr Nečas, starosta obce
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USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 1. 9. 2022

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje zřízení účtu investičního nástroje Conseq 
Depozitní plus a vklad finančních prostředků na tento zřízený účet obce Vavřinec 
ve výši 3 000 000,- Kč, zároveň pověřuje starostu obce k podpisu smlouvy o zřízení 
investičního nástroje.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec bere na vědomí zprávu z jednání Rady obce Vavřinec dne 
28. 6. 2022, 28. 7. 2022 a 23. 8. 2022 přednesenou místostarostou obce.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec bere na vědomí rozpočtové opatření č. 4/2022 schválené 
radou obce 28. 6. 2022, kterým se navyšují příjmy o 104,3 tis. Kč a zvyšují výdaje 
o 234,2 tis. Kč se zapojením části zůstatku z roku 2021 ve výši 129,9 tis. Kč, rozpoč-
tové opatření č. 5/2022 schválené radou obce 28. 7. 2022, kterým se navyšují příjmy 
o 2,9 tis. Kč a zvyšují výdaje o 93,2 tis. Kč se zapojením části zůstatku z roku 2021 
ve výši 90,3 tis. Kč a rozpočtové opatření č. 6/2022 schválené radou obce 23. 8. 2022, 
kterým se navyšují příjmy o 22,8 tis. Kč a zvyšují výdaje o 251,3 tis. Kč se zapojením 
části zůstatku z roku 2021 ve výši 228,5 tis. Kč. Zároveň schvaluje rozpočtové opatření 
č. 7/2022, kterým se navyšují příjmy o 685 tis. Kč, výdaje o 0,- Kč, rozdíl ve výši 685 tis. 
Kč bude ponechán na běžném účtu. Dále se tímto rozpočtovým opatřením schvaluje 
převod ve výši 3 000 000,- Kč do otevřeného podílového fondu Conseq Depozitní plus.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje Zprávu o uplatňování Územního plánu Vavřinec 
s pokyny pro zpracování návrhů změn – období 3/2018 až 3/2022.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec souhlasí s pořízením změny Územního plánu Vavřinec 
týkající se změny využití části pozemku parc. č. 1190 v k. ú Veselice na Moravě z ploch 
zemědělských orná půda NZo. na plochy výroby a skladování VL po hranici stávající 
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plochy VL (na pozemku p. č. 1191/1 v k. ú. Veselice na Moravě). Souhlasí s pořizováním 
této změny tzv. zkráceným postupem ve smyslu ust. § 55a až 55c stavebního zákona 
a zároveň souhlasí s doplněním této dílčí změny k pořízení změny č. 4 Územního plánu 
Vavřinec, která je také pořizována zkráceným způsobem s podmínkou finanční účasti 
navrhovatele, která bude stanovena na základě cenové nabídky projekční kanceláře 
provádějící změnu č. 4 Územního plánu Vavřinec.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje nová pravidla k Motivačnímu a evidenčnímu 
systému pro odpadové hospodářství v obci Vavřinec platná od 1. 10. 2022.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje opatření v rámci auditu familyfriendlycommunity 
dle předloženého Plánu opatření a pověřuje starostu obce podpisem Dohody o cílech.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec ruší investiční blokační účet, č. ú. 2025885369/0800 vedený 
u České spořitelny Blansko, který byl veden v CZK a byl zřízen ode dne 20. 12. 2000. 
Účet byl určen pouze k investování do cenných papírů nebo otevřených podílových 
fondů. Účet nebyl použit, byl s nulovou hodnotou, dle platných tarifů České spořitelny 
je již vedení účtu zpoplatněno. Finanční prostředky potřebné ke zrušení účtu za vedení 
účtu budou uhrazeny z běžného účtu obce, č. ú. 1362351339/0800.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec ruší investiční blokační účet, č. ú. 62025-1068972273/0800 
vedený u České spořitelny Blansko, který byl veden v EUR a byl zřízen ode dne 22. 01. 
2001. Účet byl určen pouze k investování do cenných papírů nebo otevřených podílových 
fondů. Účet nebyl použit, byl s nulovou hodnotou, dle platných tarifů České spořitelny 
je již vedení účtu zpoplatněno. Finanční prostředky potřebné ke zrušení účtu za vedení 
účtu budou uhrazeny z běžného účtu obce, č. ú. 1362351339/0800.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec bere na vědomí zprávu starosty obce o činnosti Zastupi-
telstva obce Vavřinec za volební období 2018 – 2022.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 22. 9. 2022

•  Rada obce schvaluje Smlouvu č.: PR-014330071607/001-ADS o zřízení věcného 
břemene se společností EG. D, a. s. ke stavbě „Vavřinec – úprava DS, Mlčochová“ – 
kabelové vedení NN, uzemnění v pozemcích obce p. č. 526/1, 527/4, 858/1 k. ú. Vavřinec 
na Moravě.

 Jednorázová náhrada za věcné břemeno je sjednána ve výši 1 000,- Kč bez DPH.

•  Rada obce schvaluje Smlouvu č.: PR-014330062265/001-ADS o zřízení věcného bře-
mene se společností EG. D, a. s. ke stavbě „Vavřinec – úprava DS, Slouka“ – kabelové 
vedení NN, uzemnění v pozemku obce p. č. 864/1 k. ú. Vavřinec na Moravě.

 Jednorázová náhrada za věcné břemeno je sjednána ve výši 1 000,- Kč bez DPH.

•  Rada obce schvaluje Smlouvu č.: PR-014330071861/001-ADS o zřízení věcného břemene 
se společností EG. D, a. s. ke stavbě „Suchdol – úprava DS, Musil“ – kabelové vedení NN, 
v pozemcích obce p. č. 836/2, 1180/3 a 1233 k. ú. Suchdol v Moravském krasu.

 Jednorázová náhrada za věcné břemeno je sjednána ve výši 1 000,- Kč bez DPH.
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•  Rada obce souhlasí s projektovou dokumentací, s vydáním územního souhlasu pro stavbu 
„Vavřinec – úprava DS, Kovaříková“ a s vydáním povolení zvláštního užívání místní 
komunikace k provedení stavby v pozemcích obce p. č. 59/20 a 59/30 k. ú. Vavřinec 
na Moravě.

•  Rada obce schvaluje dodatek č. 2 ke smlouvě o nájmu č. 2/2020/SNB, kterým se 
prodlužuje nájem bytu č. 3 ve víceúčelové budově ve Veselici pro nájemkyni Simonu 
Pánkovou, do 30. 11. 2023.

•  Rada obce schvaluje dodatek č. 12 ke smlouvě o nájmu č. 1/2010, kterým se prodlužuje 
nájem bytu č. 2 ve víceúčelové budově ve Vavřinci do 31. 10. 2023.

•  Rada obce schvaluje Smlouvu se společností Empemont s. r. o., Železničního vojska 
1472, 757 01 Valašské Meziříčí na realizaci projektu „Protipovodňová opatření obce 
Vavřinec“, formou dodávky a montáže varovného a informačního systému a jeho napo-
jení do Jednotného systému varování a informování za cenu 1 619 623,72 Kč s DPH, 
s předpokládaným termínem dokončení celého díla v červnu roku 2023.

•  Rada obce schvaluje Smlouvu se společností Elektra Fojt s. r. o. Sloup 1, 679 13 
na realizaci projektu „Obnova osvětlovací soustavy veřejného osvětlení obce Vavřinec“ 
za cenu 999 730,- Kč bez DPH s předpokládaným termínem dokončení do 31. 3. 2023.

•  Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č. 8/2022, kterým se navyšují příjmy 
o 170,3 tis. Kč a zvyšují výdaje o 395 tis. Kč se zapojením části zůstatku z roku 2021 
ve výši 224,7 tis. Kč.

USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 17. 10. 2022

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec bere na vědomí složení slibu členy zastupitelstva obce 
podle § 69 odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec v souladu s § 84 odst. 2 písm. k), zákona o obcích určuje, 
že pro výkon funkce starosty obce ve volebním období 2022 – 2026 bude starosta obce 
od ustavujícího zasedání dlouhodobě uvolněný.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec rozhodlo, že se na volební období 2022 – 2026 bude volit 
rada obce v počtu 5 členů.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje, že se volba starosty, místostarosty a dalších 
členů rady obce uskuteční formou veřejného hlasování.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec v souladu s § 91 odst. 1, zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, 
v platném znění, volí:

 Starostu obce:   Petra Nečase, Vavřinec 98
 Místostarostu obce:   Pavla Kunce, Vavřinec 151
 Další členy rady obce:  Ing. Miloslava Mikuláška, Vavřinec, Suchdol 1
    Marka Jarůška, Vavřinec, Veselice 100
    Ing. Tomáše Musila, Vavřinec 32
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•  Zastupitelstvo obce Vavřinec zřizuje 5členný Finanční výbor a jeho předsedou jmenuje:
 Ing. Miloslava Mikuláška, Vavřinec, Suchdol 1.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec zřizuje 5členný Kontrolní výbor a jeho předsedou jmenuje:
 Lubomíra Němce, Vavřinec, Veselice 67.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec pověřuje p. Petra Nečase zastupovat obec ve volebním 
období 2022 – 2026 na valných hromadách Svazku vodovodů a kanalizací měst a obcí, 
se sídlem 17. listopadu 14, 680 01 Boskovice.

•  Zastupitelstvo obce Vavřinec pověřuje p. Petra Nečase zastupovat obec ve volebním 
období 2022 – 2026 na valných hromadách dobrovolného svazku obcí s názvem Spolek 
pro rozvoj venkova Moravský kras, se sídlem Havlíčkovo nám. 1, 679 06 Jedovnice.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 20. 10. 2022

•  Rada obce bere na vědomí výzvu Správy CHKO Moravský kras na provedení opatření      
ke zlepšení stavu přírodního a krajinného prostředí za účelem zachování druhového 
bohatství přírody a udržení systému ekologické stability na obecním pozemku p.č. 1227 
k.ú. Suchdol v Moravském krasu, trvale travní porost.

•  Rada obce nesouhlasí s uzavřením smlouvy s obcí Petrovice na ukládání stavebního 
odpadu na sběrný dvůr Veselice.

•  Rada obce schvaluje smlouvu č. 9/2022 o nájmu hrobového místa na veřejném pohřebišti 
ve Vavřinci. Pronájem JH č. 19 od 1. 11. 2022 do 31. 10. 2032 za 700,- Kč.

•  Rada obce schvaluje smlouvu č. 10/2022 o nájmu hrobového místa na veřejném pohře-
bišti ve Vavřinci. Pronájem JH č. 20 od 1. 11. 2022 do 31. 10. 2032 za 700,- Kč.

•  Rada obce souhlasí s rekonstrukcí „chodníků, zpevněných ploch“ při obvodu nemovitostí 
Vavřinec 33 a 145, souhlasí s povolením úpravy travnatých ploch, s výsadbou okrasných 
dřevin a umístěním vápencových kamenů před uvedenými nemovitostmi a s polože-
ním zatravňovacích dlaždic pro stání automobilu a zároveň souhlasí s parkováním 
na obecním pozemku před budovou Vavřinec 33. Podmínkou souhlasných stanovisek 
je financování veškerých nákladů žadatelem bez finanční spoluúčasti obce Vavřinec.

•  Rada obce schvaluje Smlouvu o smlouvě budoucí č.: PR-001030073079/009-MOPR 
o zřízení věcného břemene se společností EG.D, a.s. ke stavbě „Vavřinec – úprava DS, 
Kovaříková“ - kabelové vedení NN, uzemnění v pozemcích obce p.č. 59/20, 59/1, 59/30 
k.ú. Vavřinec na Moravě. Jednorázová náhrada za věcné břemeno je sjednána ve výši 
9 300,- Kč bez DPH.

•  Rada obce schvaluje smlouvu se společností Zemspol a.s. Sloup k zajištění prohrnování 
sněhu na místních komunikacích v období od 1. 11. 2022 do 31. 3. 2023 za částku 910,- 
Kč s DPH za každou odpracovanou hodinu.

•  Rada obce zřizuje 11člennou Komisi pro sociální záležitosti a její předsedkyní jmenuje 
pí Marii Slezákovou.
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•  Rada obce bere na vědomí svolání zasedání Zastupitelstva obce Vavřinec starostou 
obce, které se uskuteční ve čtvrtek 15. 12. 2022 ve víceúčelové budově v Suchdole, 
se začátkem v 18:00 hodin a předkládá k projednání následující program jednání:
1. Zahájení
2. Zpráva z jednání Rady obce Vavřinec
3. Rozpočtová opatření
4. Rozpočtové provizorium na I. Q 2023
5. Obecně závazná vyhláška o místním 

poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství

6. Obecně závazná vyhláška, kterou 
se stanovují pravidla pro pohyb psů 
na veřejném prostranství

7. Zřízení osadních výborů
8. Různé  
9. Závěr

ZVOLENÍ ČLENOVÉ ZASTUPITELSTVA

Kandidátní listina Kandidát

na
vr
hu

jíc
í 

st
ra
na politická 

přísluš-
nost

Hlasy

čí
sl
o

název

p
oř
. č

.

příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

1 Nečas Petr 40 NK BEZPP 311 8,11

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

2 Kunc Pavel 58 NK BEZPP 259 6,75

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

3 Mikulášek Miloslav Ing. 48 NK BEZPP 259 6,75

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

4 Slezáková Marie 41 NK BEZPP 239 6,23

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

5 Zmeko Pavel 46 NK BEZPP 254 6,62

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

6 Mikulášek Martin 45 NK BEZPP 238 6,21

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

7 Magdová Leona 47 NK BEZPP 276 7,2

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

8 Musil Tomáš Ing. 37 NK BEZPP 272 7,09

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

9 Kakáč Tomáš Bc. 34 NK BEZPP 258 6,73

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

10 Skoták Michal 41 NK BEZPP 237 6,18

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

11 Kočí Hana 50 NK BEZPP 256 6,68

2 OBČANÉ PRO OBCE 1 Jarůšek Marek 44 NK BEZPP 147 8,92

2 OBČANÉ PRO OBCE 5 Němec Lubomír 34 NK BEZPP 132 8,01

2 OBČANÉ PRO OBCE 9 Fabiánek Jiří 30 NK BEZPP 127 7,71

2 OBČANÉ PRO OBCE 3 Nečas Bohumil 45 NK BEZPP 124 7,52
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NÁHRADNÍCI
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1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

12 Kunc Ondřej 34 NK BEZPP 248 6,47 1

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

13 Novák Pavel 37 NK BEZPP 242 6,31 2

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

14 Vybíhal Jiří 39 NK BEZPP 246 6,41 3

1
SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH 
KANDIDÁTŮ

15 Kovaříková Darja 53 NK BEZPP 237 6,18 4

2 OBČANÉ PRO OBCE 13 Kozák Tomáš Ing. 31 NK BEZPP 122 7,4 1

2 OBČANÉ PRO OBCE 2 Novotný Jan 40 NK BEZPP 113 6,86 2

2 OBČANÉ PRO OBCE 4 Fabiánková Romana 54 NK BEZPP 115 6,98 3

2 OBČANÉ PRO OBCE 6 Trojan Pavel 58 NK BEZPP 90 5,46 4

2 OBČANÉ PRO OBCE 7 Knotková Hana 36 NK BEZPP 93 5,64 5

2 OBČANÉ PRO OBCE 8 Jarůšek Radim 43 NK BEZPP 108 6,55 6

2 OBČANÉ PRO OBCE 10 Souček Jiří 42 NK BEZPP 108 6,55 7

2 OBČANÉ PRO OBCE 11 Štolpa Aleš 47 NK BEZPP 95 5,76 8

2 OBČANÉ PRO OBCE 12 Nečas Martin 35 NK BEZPP 111 6,73 9

2 OBČANÉ PRO OBCE 14 Nečasová Anna 33 NK BEZPP 92 5,58 10

2 OBČANÉ PRO OBCE 15 Trojanová Lenka 56 NK BEZPP 70 4,25 11

Z ČINNOSTI SOCIÁLNÍ KOMISE

Poslední „akcí“ sociální komise pořádaná členkami minulého volebního období bylo 
„Vítání občánků“. 2. října pan starosta obce slavnostně přivítal pět dětí, z Vavřince, 
Veselice a Suchdolu. O program se postarala Mgr. Martina Šamalíková, která s Laurinkou 
Vybíhalovou a Adélkou Blézlovou nacvičila krátké pásmo básniček. Přejeme dětem, aby 
měly šťastné a spokojené dětství a rodičům plno síly a trpělivosti s výchovou svých dětí.

Skončilo nám volební období a začíná nové. Já jsem se tentokrát rozhodla, že z osobních 
důvodů ve funkci předsedkyně sociální komise pokračovat nebudu, ale členkou zůstávám 
dál. Přeji nové předsedkyni plno síly a elánu ve vykonávání této záslužné činnosti. Zároveň 
gratuluji ke znovuzvolení Petru Nečasovi, se kterým je činnost sociální komise úzce spjata 
a jeho spolupráce s námi byla vždy na dobré úrovni.

Závěrem bych vám, kteří se dožíváte nějakého životního jubilea, chtěla popřát všechno 
nejlepší, hodně štěstí, zdraví, pohodu a optimismus do dalších let.

Všem ostatním přeji krásné podzimní dny a těším se, že se budeme společně potkávat 
na akcích pořádaných sociální komisí.             Hana Kočí
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AKTUÁLNÍ INFORMACE K PRŮBĚHU AUDITU FAMILYFRIENDLYCOMMUNITY

Ve čtvrtek 1. září 2022 projednávalo zastupitelstvo obce Vavřinec, na svém pravidelném 
zasedání, návrh Plánu opatření a Dohody o cílech k auditu familyfriendlycommunity, se 
kterým jsme se v naší obci v první polovině letošního roku průběžně seznamovali.  Cílem 
auditu je naplnění jeho významu a to sice stát se obcí, která je přátelská rodině. 

Na auditu pracovala projektová skupina, jejímž úkolem bylo zhodnocení současného 
stavu (na I. workshopu) a vytvoření Plánu opatření a následné zpracování Dohody o cílech, 
která obsahuje jednotlivá opatření (II. workshop). Pro sestavení Plánu opatření využila 
projektová skupina podnětů, které vzešly od občanů v dotazníkovém šetření, z komunikace 
členů projektové skupiny s občany a diskuze zúčastněných na workshopech. Celkem bylo 
zastupitelstvu obce předloženo 17 opatření. Tato opatření jsou dále rozpracována v Dohodě 
o cílech, která je k nahlédnutí na stránkách obce a bude závazným materiálem k naplňování 
schválených opatření po dobu 3 let. 

Dohoda o cílech obsahuje tato schválená opatření:

1. Bezbariérový přístup ObÚ a víceúčelová budova ve Vavřinci

2. Putovní sportovní den (hry bez hranic)

3. Úprava knihovny ve Vavřinci

4. Koordinace akcí mezi místními částmi (spolkový kalendář)

5. Zlepšit využití parku (více rozmanitých akcí)

6. Pořídit stojan na kola k MŠ a k víceúčelovému hřišti ve Veselici

7. Dovybavit společenskou místnost ve Vavřinci

8. Kurzy ovládání PC, mobilu nebo tabletu 

9. V zimě zajistit ledovou plochu na bruslení

10. Solární radary – vjezdy do obce

11. Dokoupit lavičky a odpadkové koše

12. Vyhláška o ekol. likvidaci odpadů (pálení)

13. Seniorská obálka (zapojení do projektu)

14. Propojení místních částí chodníkem (připravit projekt)

15. Doplnění herních prvků pro děti 

16. Postupná rekonstrukce „Svazarmu“ ve Veselici

17. Údržba aleje na Nových Dvorech
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Konec mesoh roku? 
Co si zkontrolovat? 

www.mojeodpadky.cz 

 

Počet Svezených pytlů a popelnic 

V odpadovém účtu v sekci „Svezený odpad“ na Nástěnce si prosím zkontrolujte, 
zda všechny vývozy pytlů s tříděnými odpady či nádob se směsnými odpady 
sedí. Pokud by vám nějaké záznamy chyběly, neváhejte nám napsat jeden 
z e-mailů níže. Záznamy vám rádi doplníme. 

Odp. dotazník, Inventura stanoviště 

Dále doporučujeme si také zkontrolovat, zda máte vyplněný ODPADOVÝ 
DOTAZNÍK a také, zda všechny údaje v INVENTUŘE STANOVIŠTĚ jsou korektní. 
Pokud zjistíte nějaké nesrovnalosti, opět se neváhejte se nám ozvat na 
kontaktech níže, rádi s vámi situaci vyřešíme. 

Reklamační období končí 30. 11. 2022!  

Do 30. 11. 2022 je stanoveno také reklamační období, do jehož konce je 
možné vznést dotazy či připomínky týkající se vašich odpadových účtů. 
Dotazy můžete adresovat na: 

kolektiv@mojeodpadky.cz 

Doporučujeme Sledovat 
Youtube a facebook  

naše odpadky  

Pro další tipy 
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MÍSTNÍ KNIHOVNA VAVŘINEC

Vážení spoluobčané, čtenáři.
Ráda bych vám oznámila, že knihovna ve Vavřinci byla znovu otevřena v pátek 14. 10. 

2022. Otvírací doba bude jako dříve, a to v pátek od 17 do 18:30 hod. Knihovna má nový 
interiér, a proto zvu všechny čtenáře, ale i občany se zájmem knihovnu navštívit. Doufám, 
že nové prostředí knihovny naláká budoucí čtenáře všech věkových kategorií.

Roční poplatek čtenáře činí 20,- Kč. Pro děti a důchodce pak 10,- Kč. Knihy, které si 
čtenáři vypůjčí, by měly být vráceny nejpozději do 3 měsíců. Knihovna má možnost stále 
výměny knih z výpůjčního fondu v Ráječku, což je obrovská pomoc.

Těším se na každého návštěvníka.    Alena Kakáčová

Z DĚNÍ V MŠ VAVŘINEC

„Měsíc říjen už je tady, míchá barvy dohromady.“

Vážení rodiče, spoluobčané, zdravíme vás opět z mateřské školy. Sluníčko nám už ztrácí 
na své síle a děti za sebou mají již téměř dva měsíce nového školního roku, který, věříme, 
bude vzhledem k proti covidovým opatřením snad lepší - alespoň tak bychom si to my 
přáli. Jak to v letošním roce u nás vypadá? Do mateřské školy je zapsáno 28 dětí a 1. září 
do školních lavic z naší mateřské školy usedlo 5 dětí.

Jelikož se snažíme, aby se v naší školce neustále něco dělo a program pro děti byl pestrý, 
i v letošním roce jsme navázali opět spolupráci s organizacemi, které zajišťují divadelní 
představení a výukové programy v různých oblastech.  Pro tento rok tedy k nám přijede 
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opět Medouškovo divadélko, se zcela novými divadelními hrami. Lesní pedagožka z ŠLP 
Křtiny, která nás naučí číst ze stop zvířat. Společnost Filiánek se svými výukovými programy 
zaměřenými na ekologii, prevenci, zdraví a zvířata. Dále se dozvíme mnoho zajímavého 
o životě včel. A stejně jako v předchozích letech nás navštíví lektoři z Rezekvítku s jejich 
novými programy z oblasti environmentální výchovy.

Naše děti jsou velmi šikovné a stejně jako paní učitelky „akční“, proto jsme naši školku 
přihlásili do několika projektů a soutěží. Aktuálně pracujeme na výtvarné práci do soutěže 
na podporu rozvoje čtenářství Jižní Morava čte, kterou pořádá Moravská zemská knihovna 
v Brně s podporou Jihomoravského kraje. Letošní téma má název „Co vypráví voda“.  Pod 
záštitou tohoto projektu jsme s dětmi podnikli výlet do Němčic, kde nás čekali kamarádi 
ze školky z Němčic, ale i beseda s paní Galinou Miklínovou. Ta nás seznámila s Kapkou 
Ájou, Lichožrouty, Kanafáskem a Vombatem. Vombat je zvířátko, které pochází z Austrálie 
a zajímavostí je a to děti velmi pobavilo, že jeho boky mají tvar kostky.

Jelikož rozvoj pohybové gramotnosti patří mezi základní pilíře rozvoje dítěte, stejně 
tak jako rozvoj řeči, myšlení či poznání, zapojili jsme se do projektu Se Sokolem do života 
aneb Svět nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky. Prostřednictvím něhož se děti učí vnímat 
pohyb jako přirozenost a součást jejich života, a to díky kladné motivaci, při které je všemi 
aktivitami provází postavičky zvířátek a plyšový sokol Pepík.

Jako školka jsme také součástí projektu Domestos pro školy, který už řadu let pomáhá 
tisícům dětí v Čechách a na Slovensku učit se hygienickým návykům. Tento projekt při-
spívá ke zdraví dětí, rodičů i pedagogů, a to formou zábavných a poučných her. S pomocí 
dobrodružných příběhů lovců bakterií, zábavných úkolů a výtvarných her se děti naučí si 
upevnit návyky, jak si správně umývat ruce, proč splachovat, a další hygienické návyky.

Závěrem bych vám chtěla za celý kolektiv mateřské školy popřát, pokud možná, klidné 
dny, prožité s vašimi blízkými a především v této nelehké době pevné zdraví.

Mgr. Petra Veselá, DiS.

SUCHDOLŠTÍ V MORAVSKÉM KRASU

Tento nadpis je trošku zavádějící, to vím, protože obec Suchdol se v Moravském krasu 
nachází. A přesto, že máme tuhle krásnou a oceňovanou přírodní rezervaci za domem, když 
přišel nápad, že uspořádáme výlet na Punkevní jeskyně a propast Macochu, zájem byl velký. 
Poslední srpnovou a i prázdninovou neděli jsme se v hojném počtu sešli u místní kapličky.    

Vycházkovým krokem, s dobrou náladou, jsme se vydali do Pustého žlebu směrem 
k Punkevním jeskyním. První zastávkou, vlastně nástupištěm, byla dolní stanice lanovky 
směrem vzhůru k propasti Macocha. Po prohlídce propasti z Horního i Dolního můstku 
jsme se občerstvili. Lanovkou sjeli zpět dolů ke vstupu do Punkevních jeskyní. Po prohlídce 
jeskyní a plavbě na lodičkách jsme pokračovali vláčkem na hotel Skalní mlýn. Část naší 
38členné výpravy se vydala zpět pěšky, další část zvolila autobusovou dopravu.

Touto cestou bych ráda poděkovala paní Markétě Skotákové za zajištění vstupů 
a jízdenek, SDH Suchdol za finanční podporu.

Marie Slezáková
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REKONSTRUKCE KNIHOVNY VE VAVŘINCI

Milí čtenáři i nečtenáři,
ráda bych se s vámi podělila o pár zajímavostí z rekonstrukce knihovny ve Vavřinci.

Od chvíle, kdy jsem dělala ve Veselici svou 1. knihovnu, uplynulo zhruba 12 let a ten-
krát jsem neměla ani tušení, co to přinese. Zájem o hezké a účelné knihovny roste, a to 
je moc dobře. K letošnímu roku je to zhruba 15 úspěšných rekonstrukcí knihoven po celé 
republice, na kterých jsem mohla pracovat a jsem velmi ráda, že zde mohu konečně zařadit 
i naši malou knihovnu ve Vavřinci. Ovšem tentokrát jsem si v podstatě odskočila od plotny 
a v bačkorách. Tak blízko ji mám. 

Obec Vavřinec spravuje hned tři knihovny a možná nebudu daleko od pravdy s tvrzením, 
že na počet obyvatel má naše obec největší hustotu knihoven na světě.

Málokdo možná ví, že Česká republika je v tomto ohledu fenoménem. U nás je více kniho-
ven než gymnázií. Studie zjistila, že v ČR připadá jedna knihovna na každých 1 971 obyvatel 
– a to je při přepočítání na populaci čtyřikrát víc, než je evropský průměr a dokonce desetkrát 
víc než ve Spojených státech, kde je knihovna na každých 19 583 obyvatel.

Knihovny bývají často zaskládány velkými regály a i zde tomu nebylo jinak. Stará 
knihovna bojovala se zastaralým vybavením a nadměrným množstvím nevzhledných 
knižních regálů, které příliš zahlcovaly celý prostor a díky nim byla knihovna velmi 
nepřehledná. Původní knihovna měla všechny své regály umístěné uprostřed místnosti 
a spíše připomínala archiv. Velký počet oken a nadměrné denní světlo v minulosti působilo 
poškozování knižních obalů, ale i to se podařilo vyřešit.

Vavřinecká knihovna je možná nejmenší ze všech, na kterých jsem měla možnost 
pracovat, ale troufnu si říci, že ta proměna je naopak největší. Nyní se prostor knihovny 
v novém interiéru krásně otevřel a vzniklo zde dokonce i místo pro rozkládací stůl napří-
klad pro menší besedy apod. Snažila jsem se o celkovou modernizaci knihovny, účelnost 
a vzdušnost. Podařilo se mi vyhnout vysokým knihovnám v prostoru a celkový dojem je 
nyní čistý a přehledný. Rekonstrukce probíhala velmi systematicky a spolupráce se všemi 
zúčastněnými byla na 100 %.

Všem, kteří se na knihovně podíleli, bych ještě jednou ráda poděkovala za jejich nasazení. 
Zejména panu starostovi Petru Nečasovi, který na knihovnu našel finanční prostředky, ale 
také za jeho důvěru. Dále bezesporu Pavlu Nečasovi, který se ujal rekonstrukce podlahy 
a výmalby, Yvettě Moravcové, která se postarala o nákup zařizovacích předmětů, ale také 
paní knihovnici Aleně Kakáčové za náročné třídění knih a všem, kteří přiložili ruku k dílu 
ze srdce velké díky!

Určitě doporučuji návštěvu knihovny, ať už se přijdete jenom podívat nebo si vypůjčit 
nějakou pěknou knihu. Otevřeno je každý pátek od 17:00 – 18:30  a nezapomeňte, že díky 
výměnnému fondu je možné si oblíbenou knihu objednat.

Přeji knihovně spoustu hezkých knih a spokojených návštěvníků.
Iva Machová
Interior a Graphic designer
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Z ČINNOSTI TJ VAVŘINEC

Vážení spoluobčané, příznivci sportu,
podzimní část fotbalových soutěží se blíží ke svému konci a naše týmy mají před sebou 

poslední zápasy kalendářního roku. Muži jsou zatím na druhé příčce tabulky za vedoucím 
Ostrovem. Bohužel poztráceli hodně bodů ve venkovních utkáních proti týmům z popředí 
tabulky. Tyto body už bohužel na jaře nebudeme moci získat díky zvláštnímu formátu sou-
těže. První 4 týmy postoupí do jarní skupiny o vítězství v soutěži a na jaře budou hrát proti 
nejlepším 4 týmům z Boskovicka. Do jarní tabulky se jim krom jarních výsledků započítají 
také podzimní výsledky ze zápasů proti týmům, které postoupí společně s námi (nyní to 
vypadá na Ostrov, Lipůvku a Sloup). Proto bude důležité zvládnout domácí odvety proti 
Sloupu a Ostrovu. Výsledky našich ostatních zápasů už jsou důležité jen pro náš dobrý pocit.  

Do okresního přeboru postoupí jistojistě vítěz jarní části soutěže. Týmy na druhém a pří-
padně i třetím místě dostanou šanci zahrát si o postupu, dle počtu družstev z našeho okresu, 
které sestoupí z krajských soutěží. Druhý tým naší jarní tabulky pak buď postoupí přímo, 
nebo si zahraje baráž o postup proti předposlednímu týmu okresního přeboru. Za určitých 
okolností si baráž může zahrát i třetí tým tabulky. Je to hodně složité a nepřehledné, ale 
lepší formát soutěže pro letošní rok jsme s ostatními zástupci klubů nenašli. Hrát zápasy 
až do druhé půlky listopadu a začínat už v březnu jsme nechtěli.

Tým starších žáků bojuje o postavení v horní polovině tabulky netradičně na Prostějov-
sku. Soutěž je kvalitní a Vavřinec je po 7. kole na 5. příčce z 10 účastníků. Delší cestování 
je vykompenzováno zápasy na stadionech soupeřů, které ve fotbalovém životě možná už 
nikdy nepotkáme. Vícov, Bedihošť, Vrahovice nebo Brodek. Za zmínku určitě stojí krásný 
stadion v Protivanově. Zajímavou variantou je také pravidlo, že v případě remízy se neroz-
děluje soupeřům pouze po bodu do tabulky, ale na závěr se kopou penalty o další bonusový 
bod. Zápasy to dělá napínavějšími a je to tedy skvělý nápad. Dle mého názoru by týmu při 
zápasech sedělo větší hřiště a zejména větší branky. Brankáři už jsou na ty přípravkářské 
rozměry opravdu velmi urostlí a vstřelit branku je těžké. Naopak velmi tradiční je postavení 
Michala Skotáka mezi nejlepšími střelci soutěže a také to, že z našeho týmu posíláme hráče 
do okresních výběrů. Tentokrát si za výběr ročníku 2011 zahrál turnaj Honza Moravec 
a zaznamenal gól a dvě asistence.

Přípravka se statečně pere s konkurencí ve své první sezóně okresního přeboru. Většina 
kluků s fotbalem teprve začíná, ale s odehranými zápasy se postupně zlepšují výkony 
i výsledky. Porážíme nejhorší čtvrtinu týmů, na lepší polovinu naopak nestačíme. Tým si 
také užívá novou sadu dresů, na kterou nám finančně přispěli sponzoři – Lahůdky Nečas 
a zámečnictví Novák. Tréninků se běžně účastní kolem 25 hráčů, které rozdělujeme 
do 2 nebo 3 skupin dle věku a výkonnosti. Krom mistrovských zápasů starší přípravky jsme 
během podzimu odehráli i 3 přátelské zápasy mladší přípravky proti Černé Hoře. Na zimní 
období máme zamluvenou tělocvičnu v ZŠ Sloup. Vzhledem k velkému počtu hráčů máme 
velký úkol v podobě smysluplné organizace tréninku v relativně malé tělocvičně. 

Během podzimních výjezdů všech týmů na venkovní zápasy máme možnost porovnat 
si naše hřiště a zázemí s okolím. Jednoznačně patří to naše k těm úplně nejlepším a za to 
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patří velký dík správci a jeho zdatným pomocníkům. Za finanční podpory obce proběhlo 
v červnu pískování, které se společně s dostatečnou zálivkou ukazuje jako klíčová součást 
péče o hřiště a je třeba je v pravidelných intervalech opakovat. V říjnu proběhla vertiku-
tace a poslední hnojení a nyní budeme doufat, že stavu trávníku zima neublíží víc, než je 
v posledních letech obvyklé.

Blížící se zima napovídá, že z trenérů a vedoucích mužstev se největší organizační aktivita 
přesune zpět na členy výboru. Bude nutné svolat několik brigád na úklid, úpravy a opravy 
ve sportovním areálu a v parku. Dále bude nutné vyúčtovat dotace na letošní rok a připravit 
žádosti na ten následující. Obec Vavřinec, Národní sportovní agentura a v některých letech 
i Jihomoravský kraj jsou největšími sponzory naší činnosti, kterou každoročně dotujeme 
také z vlastní podnikatelské vedlejší činnosti. Finančně se klub těší dobrému zdraví a spřá-
dáme plány na další vylepšování sportovního a společenského zázemí. Prodejní stánek 
v parku je díky novému opláštění stále v provozu a s tepelnou pohodou pomáhá „plynový 
hříbek“. Přes zimu bychom rádi umožnili občanům posezení v naší klubovně v parku, 
kde plánujeme drobné úpravy pro zvýšení komfortu. Klíčové bude zejména temperování 
budovy, abychom nemuseli vypustit vodu a udrželi v provozu i toalety. Plánování i realizace 
probíhá ve spolupráci s obcí.

Za celý výbor přeji všem čtenářům pohodu do dalších dnů. Tomáš Musil

STEZKA STRAŠIDELNÝM LESEM

V sobotu 8. 10. opět ožil tajuplný veselský les večerními bytostmi a strašidly. Stezkou se 
vydalo přes 100 nadšených dětí, které plnily rozmanité úkoly, aby složily tajenku a získaly 
sladkou odměnu. Už na startu musely překonat pavoučí registrační síť. Dál je prozkoušely 
naše jezinky nebo ulehly do postýlky pana Smrťáka. Naštěstí už na ně v dálce čekal Shrek 
a Ohnivák. Po cestě ochutnaly spoustu dobrot, např. brčálovou vodu u vodníka, pochoutky 
našich čertic – muchomůrky a červíky a drak na ně číhal s ukousnutými prsty. Projít musely 
i přes kostelníka a jeho psa, který hlídal zaklínadlo na uspání příšery z Horek. To potřebovaly, 
aby se dostaly až do cíle. Po cestě je čekaly i nástrahy Mrakomora a mumie. Pomohly 
posbírat kroupy meluzínám a najít poklad našim pirátům. Závěrečné stopy procházely kolem 
zombíků. Svou účast dokonce stvrdily svým krvavým podpisem u tajemného čaroděje. 
Přes veškeré nástrahy se všichni dostali zdárně do cíle. Tam si děti za vyluštěnou tajenku 
převzaly sladkou odměnu.

Velice děkujeme všem účastníků. Těší nás radost a nadšení dětí. Veliké poděkování patří 
všem, kteří se na stezce podíleli. Strašidlákům a strašilkám za úžasné ztvárnění svých rolí, 
ochotným pekařkám a zdobilkám za strašidelné pochoutky i všem dalším pomocníkům 
za prodej, zázemí startu v Hospůdce na kasárnách a další organizační záležitosti. Letos se 
zapojily i pekařky babičky, které vytvořily dobroty na závěrečné posezení v muzeu. Stra-
šidelný les propojil všechny věkové kategorie. Moc si toho vážíme a děkujeme za pomoc, 
a za vaši hojnou účast. 
Příští rok se zase budeme straaaaašidelně těšit.

Lucka Opustilová, Leona Magdová a Pavla Roháčková
Veselická kaplička
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DRAKIÁDA VE VAVŘINCI

Jako každý rok se pod záštitou TS konala v neděli 16. 10. od 14 hod. drakiáda u vleku.
Protože bylo hezké počasí a vítr svižně foukal, tak se obloha zaplnila draky rozličných tvarů 
a barev. Děti pak také mohly luštit tajenku, která byla pro ně připravena na jednotlivých 
stanovištích v nedalekém lese anebo si udělat vlaštovku. 

Dospělí, ale i děti měli možnost si zastřílet ze vzduchovky a utkat se o přeborníka obce. 
A když vám vyhládlo, mohli jste si dát výborný guláš či boršč z kotlíku. A protože byl 
výborný, tak nic nezbylo. TS Vavřinec

Z ČINNOSTI SVAZU ŽEN VESELICE

Vážení spoluobčané,
podzimní čas je tu, máme pro vás připraveny tvořivé dílny, které vám snad zpestří dlouhé 

chladné podzimní dny.   Než vám napíši, na co se můžete těšit, tak si připomeneme jen pár 
řádků z předešlých akcí.

Na venkovní akce nám počasí moc nepřálo, ale i přesto se uskutečnily. Karneval byl 
plný překvapení, i když nám ze začátku pršelo, návštěvníky to neodradilo a karneval se 
vydařil. Proběhl tanec se psem, vystoupil kouzelník a celým karnevalem nás provázela 
Adéla Ukperay. Byly připraveny soutěže a hry, jak pro děti, tak i pro dospělé. Byla připra-
vena bohatá tombola a občerstvení. Děkujeme paní Tiché, Klímové a Vařekové za sladké 
dobroty do tomboly a všem, kteří nám věnovali spoustu různých a zajímavých cen. Každý si 
odnesl zážitek, cenu nebo dobrou náladu. Děkujeme Hospůdce Na Kasárnách za vstřícnost 
a za sladké odměny pro děti. Budeme se těšit na další spolupráci.

V září proběhla drakiáda, provázená deštěm, ale drakům to nevadilo, ti si létali v nebes-
kém prostoru nahoru a dolů. Pro účastníky byl připraven teplý čaj a opékání párků. Děkujeme 
za účast.

Další akcí bylo tečkované tvoření. Přijela paní Jana, která ukázala spoluobčanům teč-
kovanou techniku. Přivezla si s sebou svoje výrobky, které jsme si tečkovanou technikou 
ozdobili. Výrobky jsme si mohli i namalovat, a tak si udělat radost ze svého díla. Bylo to 
moc hezké odpoledne, děkujeme paní Janě, že si udělala čas a přijela do naší vesnice. S paní 
Janou jsme se domluvili na dalším tvoření.

Připravujeme:
-  10. 12. vás zveme na tečkované tvoření od 15 hod. do víceúčelové budovy ve Veselici. 

Dobrou náladu s sebou.
- 31.12. Silvestr pod rozhlednou od 10 hod.  

Občerstvení zajištěno, můžete se těšit na zelňačku a vše, co k Silvestru patří. 
Akce připravujeme pro vás a odměnou pro nás je vaše účast, že se vám akce líbí.
Přejeme vám krásné barevné podzimní dny

Předsedkyně spolku Romana Fabiánková
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Z DĚNÍ V ZŠ SLOUP

Srbsko 2022

Po tříleté pauze jsme navázali na úspěšnou mezinárodní spolupráci se školou v srbském 
Kragujevaci a v druhé půli října se vypravili do Srbska. Díky spolupráci s Kanceláří Jiho-
moravského kraje pro meziregionální spolupráci mohli zúčastnění žáci platit za pětidenní 
pestrý a zajímavý program pouze symbolických tisíc korun. Prohlédli jsme si Kragujevac, 
navštívili starobylou pevnost na břehu jezera a archeologické vykopávky římského opevnění. 
S partnery jsme vyhráli ve florbalu, prohráli v basketbalu. Díky ubytování v rodinách jsme 
důkladně procvičili angličtinu, kterou mladí Srbové ovládají díky naprosté absenci dabingu 
a intenzivnímu mimoškolnímu studiu skvěle. Děkujeme za pohostinnost, přátelé, a těšíme 
se brzy na shledanou ve Sloupě.

Letem světem
• Letos nabízíme novinku, která je určena pro zájemce z řad žáků 8. a 9. ročníku. 
 19. – 24. února 2023 se v Karlově uskuteční první ročník rozšiřujícího lyžařského kurzu. 
• Pro toto období jsme připravili množství akcí. S okolními školami změříme síly ve florbalu 

či stolním tenisu. Deváťáci se podívají na úřad práce a do SŠ TEGA v Blansku. Páťáci byli 
v Ostrově na soutěži Prosaď se. Proběhlo školní kolo matematické soutěže – Pythagoriády.

• Deváťáci mají za sebou důležité akce. První – vlastivědné putování do Prahy a druhá – 
burza středních škol v Blansku, kam byl zajištěn svozový autobus zdarma.

• Práce přes prázdniny – malování čtyř tříd, chodby na druhém stupni, vestibulu na druhém 
stupni, regenerace umělého povrchu na školním hřišti, výměna osvětlení v posledních 
dvou kmenových třídách, tabulí ve dvou třídách, linolea na prvním stupni nahoře, výměna 
nábytku ve všech třídách školní družiny.

Držte palce!

Přesně 1. listopadu 2022 by měl být zahájený příjem žádostí o dotace na rekonstrukci 
odborných učeben v základních školách. Společně se zřizovatelem školy – městysem Sloup 
– jsme připravili projekt, který chceme předložit. Pokud to vyjde, měli bychom brzy ve 
škole budovat nové odborné učebny s nejmodernějšími učebními pomůckami v celkovém 
objemu 26 milionů Kč. Výše dotace je 80 %. Takže držte palce, ať to vyjde!

NAŠE ZVONY

Připomínka k válečnému zabavování malých i velkých zvonů z farních kostelů ve Sloupu 
a Petrovicích a také z kapliček v našich sloučených obcích Vavřinec, Veselice a Suchdol.

V první světové válce (1914–1918) rekvírovalo (neboli zabavovalo) rakousko-uherské 
mocnářství mladší nebo umělecky méně významné zvony z každé farnosti. Zvony byly 
následně roztaveny a jejich kov použit v rámci masové zbrojní výroby. Naše zvoničky 
ve Vavřinci, Veselici i Suchdole byly v této světové válce zabavování zvonů ušetřeny. 
Takové štěstí ale neměl poutní chrám ve Sloupu, kde byly v roce 1917 odebrány tři zvony 
a nenávratně zničeny. První zvon zasvěcený svatému Josefovi, který vážil 685 kg, druhý 
zvon zasvěcený svatému Jiří o váze 310 kg a třetí zvon, umíráček, vážící 10 kg. Podobný 
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osud potkal také kostel v Petrovicích, kde byl odebrán pouze jeden 300 kg vážící zvon, 
zvaný Poledník, který se ale při shození z kostelní věže úplně rozbil.

Druhá světová válka (1939–1945) byla „progresivnější” než ta předešlá, takže nacistické 
Německo zabavovalo téměř všechny zvony na svém území tzv. Třetí říše, ale i v okupovaných 
zemích západní a střední Evropy. Ušetřeny odvozu byly jen zvony historicky nejstarší a nej-
vzácnější na základě rozhodnutí památkových úřadů. Z našeho prvorepublikového pohraničí, 
většinou německy mluvícího, se rekvírovalo už od roku 1940, posléze ve druhé vlně v letech 
1942 a 1943 již také na území Protektorátu. Celý systém dokumentace, třídění, kategorizace, 
uskladnění, i postupného odvážení a tavení, ale i poválečného navrácení nezničených zvonů, 
byl velmi propracovaný a evidenčně vedený s pečlivou německou důsledností. 

Kdo tenkráte rozhodoval o osudu našich zvonů se již nedozvíme, ale co víme jistě, je 
to, že menší zvon z Veselice odebrán nebyl, ale vavřinecká i suchdolská zvonička o své 
zvony přišly, také kostelní zvony ze Sloupu i Petrovic byly rekvírovány. Protektorátní zvony 
z Čech a Moravy putovaly od roku 1942 do dvou sběren, z Čech do Prahy na Maninách 
a z Moravy do sběrny Ostrava – Přívoz. Poté byly všechny zvony soustředěny na Rohanském 
ostrově v pražském přístavišti na Maninách a odtud podle kategorizace odváženy loděmi 
do Hamburku na „hřbitov zvonů”, konečné místo před jejich roztavením. Tenhle přístav 
sloužil k prozatímnímu skladování a skýtal neutěšený pohled na plochy pokryté poházenými 
a také již rozbitými zvony. První na řadu přišly mladší nové zvony vzniklé po roce 1918, 
které tehdy nahrazovaly ztráty po první světové válce. Tyto zvony byly označeny zelenou 
barvou a zařazeny do kategorie „A”, načež byly okamžitě zpracovány. Starší zvony kategorie 
„B” označené žlutě a zvony kategorie „C” označené červeně, zůstávaly v Praze na Maninách 
až do doby spotřebování již odvezených zvonů. 

V roce 1942 byly bohužel zařazeny do kategorie „A” také sloupské novější zvony, které 
byly pořízené roku 1928 ze sbírek od farníků a dalších dobrodinců. Při tehdejším slavnostním 
svěcení zvonů bylo přítomno mnoho kněží a na 10 000 lidí. Petrovické dva zvony byly také 
zařazeny do kategorie „A” a následně v roce 1942 zkonfiskovány německými úředníky. 
První Velký zvon a druhý zvaný Poledník, který byl zakoupen v roce 1926 od firmy Hiller 
v Brně o váze 134 kg za 4 510 Kč. Zvon měl nápis „Věnováno římsko-katolickými farníky 
farnosti Petrovské.  L.P. 1926. Hiller Brno”. Nad nápisem byl obraz Panny Marie.

Osud nepřál ani vavřinecké zvoničce. Zvon této kapličky byl v roce 1943 rekvírován, 
jelikož spadal do kategorie „A”. Hned druhý den, kdy zvonička na návsi utichla, započal 
zvonit bednář Jan Hejč z čp. 31. Dvakrát denně klepal na zavěšený činel, kterým oznamoval 
poledne a také večerní klekání. Později byl zavěšen do kapličky vykutý železný zvon 
od pana Vašíčka z čp. 30. Na ten vyzváněla do roku 1950 rodina Ševčíkova z čp. 20. Původní 
a zabavený zvon se již nikdy do Vavřince nevrátil.

Z věže zvonice byl v obci Suchdol na jaře roku 1942 sejmut zvon a odevzdán pro 
válečné účely. Nahrazen byl téhož roku jen zvonem plechovým, na který se vyzvánělo 
až do listopadu roku 1945. Do jaké kategorie byl zvon německými památkáři zařazen, 
nevíme, ale po válce byl nalezen. Nějakým poválečným omylem se objevil v obci Suchdol, 
ale na Prostějovsku. Po obdržení této radostné zprávy byl znovuobjevený zvon okamžitě 
přivezen do suchdolské zvoničky Konrádem Kotulánem z čp. 2. Zachráněný zvon byl opět 
zavěšen 10. listopadu roku 1945.
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SRAZ ZE ZÁKLADKY, ALE NEJEN O TOM

Letošní první zářijovou sobotu se uskutečnil další ze srazů bývalých žáků ZŠ Sloup, 
ročník narození 1956. Pozvání od hlavní organizátorky pí Marie Julínkové, roz. Perni-
cové ze Šošůvky, přijalo 24 bývalých spolužáků z celkem 60 žijících z obou tříd, tedy 
třídy A (Sloup, Šošůvka, Němčice) a třídy B (Veselice, Vavřinec, Suchdol, Petrovice, 
Žďár a částečně Sloup). K uvedenému počtu nutno připočíst ještě dalších 16 spolužáků, 
kteří v minulosti bohužel zemřeli. Setkání se uskutečnilo po 4 letech v Hotelu Stará 
škola ve Sloupě. Tedy v budově, kam většina dětí ze sloupského regionu chodila, jak 
se říkalo „do měšťanky“. Dnes budova slouží jinému účelu a děti navštěvují ve Sloupě 
novou moderní školu. No „novou“?, jak jsem zjistil, tak ta má už taky svůj věk. Možná 
někoho překvapí informace o tom, že letos je to právě 40 roků, co bylo ve škole zahájeno 
vyučování. Stalo se tak v září roku 1982. Školu v současné době navštěvuje 419 žáků 
v 18 třídách na obou vzdělávacích stupních.

Když jsem pátral po informacích o škole bývalé, tak jsem v různých zdrojích našel 
několik zajímavých údajů, a to i o školství ve Sloupu obecně. Všichni určitě víme, že 
povinná školní docházka byla zavedená na základě reformy Marie Terezie od roku 1774 
pro děti od 6 do 12 roků v tzv. Triviálních školách. Možná mnohé překvapí, že první 
škola ve Sloupu byla již v roce 1755, tedy krátce po dostavění sloupského kostela. 
Jednalo se o dřevěnou budovu v místě tzv. frátrovny – vzadu za kostelem. V roce 1760 
byla zbudovaná samostatná školní budova označená později čp. 38 (později známá jako 
„dům hrůzy“ a ta dnes již neexistuje). O zbudování školy nové rozhodlo představenstvo 
obce v roce 1878. Za místo byl vybraný pozemek po zbourání staré selské usedlosti čp. 
30 a výměnku 31. Na usedlosti hospodařil minimálně od roku 1749 rod jistého Václava 
Svobody. Stavba začala ještě v červenci roku 1878 a dokončena byla v říjnu 1879. Škola 
byla nejdříve trojtřídní a v jedné třídě bylo 50 až 70 žáků. Budova byla nejdříve přízemní 
a v roce 1920 bylo rozhodnuto o její nadstavbě. V témže roce byla v budově otevřena 
I. třída smíšené měšťanské školy a školu obecnou navštěvovalo 214 dětí. Málo se ví 
o tom, že po dokončení nadstavby byla v prostorách budovy zřízena v roce 1923 tzv. 
Živnostenská pokračovací škola. Jejím účelem bylo seznámit učně a pomocné dělníky 

Po skončení druhé světové války se pak „přeživší” zvony vracely do Belgie, Českoslo-
venska, Francie, Itálie, Maďarska, Nizozemska, Polska a Rakouska. Převážně na základě 
žádostí a aktivního hledání příslušných farností z dotyčných zemí, různých úřadů a pro-
střednictvím Výboru pro repatriaci zvonů. Celou problematiku definitivně (v mezinárodně 
právní a diplomatické rovině) uzavřela Česko-německá deklarace z 21. ledna 1997 (včetně, 
byť jen velmi symbolického, odškodnění). Jen asi 10 % zvonů se v Česku podařilo po druhé 
světové válce obnovit. Zrekvírované zvony připomíná památeční Zvon vážící 9801 kg, který 
byl odhalen 28. srpna letošního roku v Praze, své místo v budoucnu najde na Rohanském 
ostrově. Ke slavnostnímu odhalení došlo symbolicky přesně osmdesát let poté, co bylo 
9801 rekvírovaných zvonů odvezeno právě z Rohanského ostrova do německých válečných 
továren a zde nenávratně zničeno. Burget Rostislav st.
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Bývalá škola před rokem 1920, z archivu Miloše Kuběny ze Sloupu

s předměty, které by jim byly při výkonu jejich práce prospěšné a zároveň zvyšovaly jejich 
pracovní způsobilost. Za povinnost navštěvovat tuto školu měli všichni učni ze Sloupu, 
Šošůvky, Holštýna, Petrovic, Suchdolu, Vavřince, Veselice a Žďáru. Tato škola měla dvě 
třídy a vyučovaly se předměty jako počty, technické kreslení, písemnosti, vzdělávací 
četba a zdravověda. Ve školním roce 1936/1937 bylo ve škole 12 tříd, z toho 5 obecných 
a 7 měšťanských. Krátce po válce se začalo uvažovat o zbudování školy zcela nové. 
Žádost o její zbudování byla zaslána v říjnu 1946 na ONV Boskovice. K její výstavbě 
však došlo až v roce 1979. Rok předtím bývalou školu navštěvovalo celkem 383 žáků. 
Školu novou navštěvovalo v letech 1986/1987 až 520 žáků.

Tolik několik informací k historii školství ve Sloupu. Nyní ještě pár postřehů z vlastního 
setkání bývalých spolužáků. Nálada byla určitě dobrá. Na úvod srazu jsme minutou ticha 
uctili památku již nežijících spolužáků. Poté jsem přítomné seznámil v kostce s historií 
sloupských škol, kterou popisuji výše. Nezapomněli jsme ani vzpomenout na naše tehdejší 
učitelky a učitele. Mezi ně patřili z učitelů pánové Soldán, Tůma, Maixner, Matuška, Žilka, 
ale také tehdejší ředitel Zeman. Z učitelek to byly zase paní Tůmová, Kalová, Adamcová, 
Hlaváčková, Maixnerová, Dvořáková, Toufarová po provdání příjmením Nejezchlebová, 
Jermolajevová, Vybíhalová a Svobodová Nina (původem z Gruzie). Připomněli jsme 
si také kuchařky ve školní kuchyni, kterými byly, mimo jiné, pí Musilová a Buchtová. 
Za jídelnu sloužila tehdy třída v přízemí napravo od hlavního vchodu do školy. Je tak 
trochu symbolické, že to bylo v místě, kde se naše setkání uskutečnilo. Vzpomínalo se 
na různé taškařice některých z nás, na praktickou výchovu žáků – chlapců ve školních 
dílnách, situovaných ve dvoře za školou. Tam jsme se seznamovali ponejvíce s opra-
cováním dřeva a železa a vyráběli z nich své první výrobky. Samozřejmě, že řeč přišla 
i na naše rodinné záležitosti včetně našich dětí a vnoučat. Na závěr jsme si dali slib, že 
se určitě potkáme zase za dva roky. Miloslav Novotný z Veselice
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Areál ZŠ Sloup v roce 2007, autor Bc. Marek Vymazal

Budova bývalé školy školy čp. 38 (rok 1976), z archivu Miloše Kuběny ze Sloupu
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    GB-geodezie, spol. s r.o. 
 

JJeeddnnaa  zz  nneejjvvěěttššíícchh  zzeemměěmměěřřiicckkýýcchh  ffiirreemm  vv  ČČRR  ss  nnaabbííddkkoouu  
komplexních geodetických prací  

 
 Práce v katastru nemovitostí 

 Geometrické plány 
 Pozemkové úpravy 
 Technické mapy 

 Geodetické práce ve výstavbě 
 Speciální práce inženýrské geodézie 

 Digitalizace mapových podkladů 
 Geografické informační systémy – GIS 

            pobočka BLANSKO, Smetanova 6 
      Blažek Leoš 
      tel.+ mob.723 830 686 
       leos.blazek@geodezie-brno.cz 
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AKTUÁLNÍ INFORMACE Z ObÚ VAVŘINEC

• Oznamujeme občanům, že od října musí být pytle či lahve s tříděným odpadem ozna-
čeny novými štítky, které jste obdrželi do svých poštovních schránek koncem měsíce 
září 2022. Štítky jsou rozděleny na plast pytel, papír pytel, papír balík, kovy pytel 
a jedlý olej lahev. Dbejte prosím na naplněnost pytlů či lahví s vytříděným odpadem 
a na jejich správné označení.

• Další důležitou informací je to, že štítky nelze kopírovat. Musí být vždy vygenerovány 
nové. Každý QR kód je jedinečný. Pokud si štítky někdo tiskne sám, je zapotřebí, aby 
napsal na obecní úřad, kde budou vygenerovány a tyto vám zašleme e-mailem k tisku.

• Upozorňujeme občany, aby 
využívali organizovaný svoz pytlů 
s tříděným odpadem (termíny 
jsou uvedeny ve zpravodajích) 
a nenaváželi je samostatně 
na sběrný dvůr. V takovém případě 
nebudou pytle hodnoceny, nebudou 
jim přiřazeny EKO body.

SVOZ POPELNIC 
listopad, prosinec 

2022

SVOZ PYTLŮ 
S TŘÍDĚNÝM ODPADEM 
listopad, prosinec 2022

  9. listopadu 14. listopadu
23. listopadu 28. listopadu
  7. prosince 12. prosince
21. prosince POZOR ZMĚNA

svoz proběhne  
v úterý 27. prosinceObecní úřad
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KALENDÁŘ AKCÍ NA ŘÍJEN – PROSINEC 2022

Halloweenský průvod s lampiony  ................................ pátek 28. 10. 2022
Sraz v 17 hod. u kapličky
Pořádá spolek Svaz žen Veselice

Strašidelný večer s lampiónovým průvodem  .............. pátek 28. 10. 2022
Sraz v 17,30 hod. v Suchdole, přespání ve VÚB v Suchdole.
Pořádá SDH Suchdol

Hravé tvoření v knihovně v Suchdole  .......................  čtvrtek 17. 11. 2022
Začátek v 16 hod.
Pořádá Knihovna Suchdol

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu v Suchdole  .....pátek 25. 11. 2022
Prostranství v Suchdole u kapličky, začátek v 17 hod.
Pořádá SDH Suchdol

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu ve Veselici  .... sobota 26. 11. 2022
Prostranství ve Veselici u kapličky, začátek v 16 hod.
Pořádá spolek VESELICKÁ KAPLIČKA

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu ve Vavřinci  .. neděle 27. 11. 2022
Prostranství ve Vavřinci u kapličky, začátek v 15 hod.
Pořádají TS Vavřinec

Zdobení medových perníčků v Suchdole ....................... sobota 3. 12. 2022
Společenská místnost ve VÚB v Suchdole, začátek ve 13 hod.
Pořádá Knihovna Suchdol

Tvoření ve VÚB ve Veselici ..........................................  sobota 10. 12. 2022
Pořádá Svaz žen Veselice, začátek v 15 hod.

Výroční schůze TS Vavřinec  .......................................  sobota 10. 12. 2022
Společenská místnost ve VÚB ve Vavřinci, začátek v 17 hod.

Vánoční dílna ve Vavřinci  .............................................  úterý 20. 12. 2022
Společenská místnost ve VÚB ve Vavřinci, začátek v 16 hod. 
Pořádají TS Vavřinec

Silvestr na rozhledně ve Veselici – Podvrší  .................  sobota 31. 12. 2022 
Pořádá Svaz žen Veselice, začátek v 10 hod.



Vítání občánků

Suchdolští v Punkevních jeskyních

Tvoření ve VÚB ve Veselici

Z dění v MŠ Vavřinec
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